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BR.0052-13-2/09 
 

Protokół Nr XLVI/2009 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 3 grudnia 2009 r. 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.45. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1, nieobecna usprawiedliwiona radna 
Renata Walerych) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu XLV sesji.  
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali 

mieszkalnych  nr 1 w budynku przy ulicy Poprzecznej 13B i nr 7 w budynku przy ul. 
Poprzecznej 14 B w Owińskach.  

5. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z 
stadionów i boisk sportowych będących własnością Gminy Czerwonak.  

6. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009.  

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
17 września 2009r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

8. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2010 rok.  
9. Sprawozdanie doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni.  

10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zamknięcie sesji.  

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad.  
 Wójt Mariusz Poznański zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch  
uchwał: w sprawie nadania nazwy w miejscowości Dębogóra oraz uchwałę zmieniającą w 
sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 
 Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekty w/w uchwał zamieścić w punkcie 
6 i 7 porządku obrad, poddał pod głosowanie złoŜony wniosek. W głosowaniu wzięło udział 
17 radnych z 17 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 17 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty 
jednomyślnie. 
 
Porządek obrad po zmianach:  
 

1. Otwarcie sesji.  
2. Przedstawienie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu XLV sesji.  
4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali 

mieszkalnych nr 1 w budynku przy ulicy Poprzecznej 13B i nr 7 w budynku przy ul. 
Poprzecznej 14 B w Owińskach.  
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5. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z 
stadionów i boisk sportowych będących własnością Gminy Czerwonak.  

6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dębogóra. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 235/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 

grudnia 2008 r w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 

8. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009.  

9. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
17 września 2009r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

10. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2010 rok.  
11. Sprawozdanie doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni.  

12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Zamknięcie sesji.  

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XLV sesji. 
 Pracownik Biura Rady Izabela Lesiecka zgłosiła poprawkę do protokołu w punkcie 2. 
w oświadczeniu Wójta w wierszu 5. wyraŜenie „i przygotowaniu” zastąpić „przygotowanych”.  
 Radny Marcin Wojtkowiak zgłosił poprawkę do swojej wypowiedzi w punkcie 3 
sformułowanie „protokół nie ma mocy prawnej” zastąpić sformułowaniem „zapis 
elektroniczny nie ma mocy prawnej.”  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół XLV sesji. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Protokół został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali 
mieszkalnych nr 1 w budynku przy ulicy Poprzecznej 13B i nr 7 w budynku przy ul. Poprzecznej 
14 B w Owińskach.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe projekt zakłada udzielenie bonifikaty 
na sprzedaŜ dwóch mieszkań w wysokości 85 % od ceny lokali mieszkalnych. Lokale 
mieszkalne zbywane dotychczas na rzecz najemców w budynkach nr 13 B i 14 przy ul. 
Poprzecznej w Owińskach do roku 2008 objęte były 95% bonifikatą. Po roku 2008 Rada Gminy 
Czerwonak wyraŜała zgodę na 85% bonifikatę. W 2006 r. i 2007 r koszty eksploatacji i 
zarządzania mieszkaniami gminnymi były wyŜsze niŜ czynsze najemców natomiast w 2008 r. 
koszty się równowaŜyły.  
 Zastępca Przewodniczącej Komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i  
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5.Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z 
stadionów i boisk sportowych będących własnością Gminy Czerwonak.  
 Dyrektor CRKF „Akwen” Marcin Napierała wyjaśnił, Ŝe do regulaminu 
obowiązującego dla wszystkich stadionów i boisk na terenie gminy wprowadza się zmianę 
uwzględniającą nowoczesne obiekty, które obecnie powstają. Gmina kończy budowę 
boiska Orlik 2012 co wymusza uwzględnienie w regulaminie zapisu o bezpłatnym korzystaniu 
oraz uŜywaniu odpowiedniego obuwia.  Na wniosek komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji 
dyrektor wprowadził autopoprawkę do ust. 9 i 10. Po zmianie ust. 9 brzmi: ”Widzowie 
rozgrywek, meczów, innych imprez sportowych powinni stosować się do zarządzeń policji, 
straŜy gminnej, straŜy poŜarnej, słuŜb porządkowych oraz do zaleceń spikera.” Po zmianie ust. 
10 brzmi: ”Ze względów bezpieczeństwa i dla zwalczania niebezpieczeństw, widzowie są 
zobowiązani na Ŝądanie policji, straŜy gminnej albo słuŜby porządkowej zajmować miejsca 
inne niŜ wskazane na kartach wstępu, równieŜ w innych sektorach.” Zmianie ulega ust.19 d, 
który po zmianie brzmi: „butelek, kubków, dzbanków lub puszek wykonanych z kruchego, 
pękającego lub twardego materiału”. 
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 Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak 
powiedziała, Ŝe komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt w/w uchwały.  
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Przemysław Ptak 
powiedział, Ŝe komisja równieŜ pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały.  
 Radna Anna Flaczyńska zwróciła uwagę na niegramatyczne sformułowania w ust. 8 i 
23. Zaproponowała, aby sformułowanie „na obiekcie” zastąpić „na terenie obiektu”.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz ze 
zgłoszonymi zmianami. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dębogóra. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak powiedział, Ŝe jest konieczność i potrzeba 
nazwania odcinka drogi w Dębogórze. UmoŜliwi to meldunek osobom tam mieszkającym, 
prosił o podjęcie uchwały.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 235/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r w sprawie zatwierdzenia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 2009 rok. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe w związku z realizacją zadań Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej postanowiono zdjąć z niektórych 
inwestycji zaoszczędzone środki i przeznaczyć na budowę ulicy Krętej. Takie rozwiązanie 
pozwala na realizację zadania z oszczędności, w ten sposób gmina zaoszczędzi w budŜecie 
90.000 zł. Łącznie zmniejszenie planu na zadaniach to kwota 90. 000 zł, którą przeznacza się 
na realizację ul. Krętej.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
zapoznała się z projektem uchwały i zaopiniowała go pozytywnie.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała  zmieniająca uchwałę nr 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009.  
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany do budŜetu oraz autopoprawkę. 
Powiedziała, Ŝe zmiany wprowadzone do budŜetu związane są z zadaniami inwestycyjnymi 
dochody zmniejsza się o kwotę 286. 859,65 zł do kwoty 64. 593. 769,07 zł natomiast wydatki 
zmniejsza się o kwotę 1. 191. 086,00 zł tj. do kwoty 79. 272. 081,26zł.  
 Zastępca Przewodniczącej komisji BudŜetu i Finansów Ewa Adamczyk powiedziała, Ŝe 
komisja wnikliwie przeanalizowała wszystkie zmiany do budŜetu i zaopiniowała je pozytywnie. 
 Przewodnicząca komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska zwróciła uwagę na 
przedłuŜające się prace na ulicy Źródlanej w Czerwonaku, zagroŜone jest 400.000 zł z 
Funduszu Ochrony Środowiska, zapytała czy umowy nie powinny być inaczej formułowane, 
gdyŜ kary umowne za kaŜdy dzień opóźnienia nie rekompensują strat.   
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe zawsze w umowie jest zapis, iŜ naliczanie 
kar umownych nie zamyka drogi do naliczania odszkodowania. Naliczane są kary umowne 
za opóźnienie wykonania zadania, a jeśli pojawi się szkoda to gmina moŜe domagać się 
odszkodowania.   
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe jest to 
dotacja , którą gmina otrzyma po wykonaniu zadania, więc zastanawia się czy będzie to 
szkoda materialna.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe sytuacja jest trudna, została podpisana umowa 
z wojewódzkim funduszem, wykonawca jest opóźniony, jest zagroŜenie, Ŝe jeśli nie wykona 
zadania w terminie gmina nie otrzyma dofinansowania.    
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  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9.Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
września 2009r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe po uwzględnieniu autopoprawki 
postanawia się zaciągnąć kredyt inwestycyjny długoterminowy w roku 2009 do wysokości 
7.382.700,00 zł na okres 10 lat z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych 
związanych z infrastrukturą gminy (drogi, kanalizacja, oświetlenie, obiekty kulturalno-
oświatowe oraz sportowe) zaplanowanych w budŜecie, a nie znajdujących pokrycia w 
dochodach Gminy. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt wraz z autopoprawką, ale niepokojący jest wzrost 
kredytu. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę, Ŝe naleŜy mieć świadomość dekoniunktury. 
Tam gdzie jest to moŜliwe są cięcia, kredyty rosną, do budŜetu gminy wpłynęło około 
2.000.000,00 zł mniej z PIT. W związku z tym wydał polecenie wszystkim dyrektorom i 
kierownikom jednostek organizacyjnych oraz kierownikom wydziałów wstrzymania się z 
wydatkami, polecił, aby niezbędne wydatki realizować, a pozostałe wstrzymać.    
   Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10. Dyskusja nad budŜetem gminy na 2010 rok.  
 Przewodniczący Rady przypomniał o zmianie terminu sesji budŜetowej, która 
odbędzie się 16 grudnia br. poinformował, Ŝe Wójt w stosownym terminie przedłoŜył projekt 
budŜetu na 2010 rok, a radni w odpowiednim terminie go otrzymali.  
 Skarbnik przedstawiła prezentację na temat budŜetu na 2010 rok. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. Planuje się dochody na poziomie 67.072.306,00 zł, wydatki 75.718. 
394,77 zł, a deficyt na poziomie 8.646.088,77 zł.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe wydatki w oświacie i opiece społecznej 
systematycznie rosną, wzrastają wydatki bieŜące, aby zachować równowagę wydatków w 
stosunku do dochodów podjęto w tym roku radykalne cięcia budŜetowe, ograniczono 
wydatki bieŜące o prawie 3.000.000,00 zł. Na przyszły rok zaplanowano inwestycje na 
poziomie 14,49 %, inwestycje oświatowe na poziomie 0%, wszystkie szkoły zostały 
wyremontowane, oświata jest na wysokim poziomie do realizacji pozostała tylko sala 
gimnastyczna w Owińskach, ale na przyszły rok nie zaplanowano środków na tę inwestycję. 
Większość środków zarezerwowano na drogi, kanalizację i bezpieczeństwo.  Planuje się 
zatrudnić 7 nowych straŜników oraz stały 24-godzinny monitoring. Wójt powiedział, Ŝe 
przewiduje zmiany organizacyjne w strukturze Urzędu Gminy wynikające z kontroli 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną oraz z aktualnej sytuacji z mieszkańcami, są one 
niezbędne do zmiany jakości obsługi mieszkańców, propozycje zmian przedstawi na 
następnej sesji.    
 Przewodniczący Rady powitał kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych 
oraz kierowników wydziałów.  Poprosił przewodniczących komisji o  przedstawienie  opinii na 
temat projektu budŜetu.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
wnikliwie przeanalizowała projekt budŜetu. Zgodnie z wnioskiem firmy „Transkom” 
zaplanowano mniej środków na komunikację gminną, ale koszty transportu miejskiego 
wzrastają. Na  bieŜące utrzymanie dróg przeznaczono zbyt małą kwotę. Zaplanowano środki 
na inwestycje drogowe zgodnie z opracowanym harmonogramem dróg, ale dotyczą one 
niewielu dróg. Zaplanowano zakup dwóch samochodów  dla StraŜy Gminnej i dla Urzędu 
Gminy, komisja pozytywnie zaopiniowała fakt, iŜ będą to samochody zakupione w leasing. 
Zdaniem komisji dla straŜy powinien być zakupiony samochód terenowy. Obawy komisji 
wzbudził najem fotoradaru za 33.000,00 zł miesięcznie. Najbardziej kontrowersyjnym 
problemem jest pomoc społeczna, duŜy wzrost dopłat  ze strony gminy – 3.500.000,00 zł, 
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komisja uwaŜa, Ŝe naleŜy dokładnie przyjrzeć się dopłatom  do mieszkań i zasiłków. Komisja 
uwaŜa, Ŝe warto zastanowić się nad oddaniem w ręce prywatne przedszkoli.   
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe sprzyja przedszkolom niepublicznym 
prowadzonym w prywatnych obiektach natomiast przekazywanie obiektów gminnych nie 
jest dobrym rozwiązaniem.    
 Przewodnicząca Komisji  BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska kontynuowała, Ŝe 
pozytywnie została oceniona działalność Akwenu, gmina buduje boiska sportowe. 
Kontrowersje komisji wzbudzały środki sołeckie przeznaczone na sołectwa i osiedla.  
Dyskutowano nad sposobem ich wydatkowania, komisja stoi na stanowisku, iŜ gmina nie 
powinna wchodzić w fundusz sołecki przewidziany ustawą, gdyŜ sołectwa znajdujące się na 
terenie gminy stracą. NaleŜy zorganizować szkolenia dla sołtysów, aby pieniądze nie 
sprawiały im kłopotu tylko zadowolenie, Ŝe mogą je wydatkować na rzecz mieszkańców. 
Komisja ocenia pozytywnie projekt budŜetu na 2010 rok.    
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 
Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja zajęła się inwestycjami. 
Niepokoi fakt uniewaŜnienia uchwały w sprawie zagospodarowania przestrzennego wsi 
Czerwonak i Koziegłowy, co powoduje przedłuŜanie się procedur związanych z inwestycjami 
w Czerwonaku.  Inwestycje zaplanowano zgodnie z wieloletnim planem inwestycyjnym oraz z 
kategoryzacją dróg. Obawy komisji wzbudził fakt, iŜ nie do końca moŜe się udać realizacja 
inwestycji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budŜetu. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Gospodarki 
Wodnej Andrzej Rajewicz powiedział, Ŝe komisja ocenia pozytywnie projekt budŜetu. 
Kontrowersje wzbudzała sprawa nasadzeń na Placu Przemysława w Owińskach, dziwi fakt, iŜ 
nie zarezerwowano kwoty w budŜecie na nasadzenia, komisja uzyskała informacje, Ŝe 
realizacja zadania zostanie wykonana ze środków, które pozostaną z utrzymania zieleni. 
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Przemysław Ptak 
powiedział, Ŝe komisja zapoznała się z projektem budŜetu w zakresie kompetencji komisji, po 
szczegółowej analizie zaopiniowała go pozytywnie.   
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska – Bachor 
powiedziała, Ŝe komisja wnikliwie przeanalizowała projekt budŜetu w zakresie polityki 
zdrowotnej i społecznej, w tym celu spotkała się z dyrektorem GOPS. Komisja w szczególności 
zajęła się dodatkami mieszkaniowymi i odszkodowaniami za mieszkania socjalne, w styczniu 
ponownie zajmie się sprawą w celu szukania oszczędności. Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt budŜetu.   
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz powiedział, 
Ŝe komisja analizowała problemy związane z najmem, wpływami z lokali uŜytkowych, 
wydatkami na remonty i utrzymanie komunikacji. Dochodami z najmu i dzierŜawy komisja 
ponownie zajmie się w styczniu. Gmina nie ma dopracowanego systemu poboru opłaty 
targowej w związku z tym w styczniu komisja zaproponuje zmianę uchwały, zbyt mała kwota 
wpływa do budŜetu gminy, pieniądze wypływają dlatego komisja próbuje znaleźć skuteczną  
metodę poboru opłat.    
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Ewa Banaszak 
powiedziała, Ŝe komisja przeanalizowała projekt budŜetu wraz ze Skarbnikiem Radosławą 
Wiśniewską oraz Kierownikiem Wydziału Inwestycji Małgorzatą Staszewską, gdyŜ niepokój 
komisji wzbudziły wnioski inwestycyjne komisji, które nie zostały ujęte w projekcie budŜetu. 
Komisja rozumie trudną sytuację, wyraŜa zadowolenie z faktu, iŜ w latach ubiegłych zadania 
oświatowe i sportowe były realizowane, cieszy fakt pięknie wyremontowanych szkół. Komisja  
wyraŜa zaniepokojenie brakiem środków na budowę sali gimnastycznej w Owińskach.  
Zwraca się z prośbą  rozwaŜenia moŜliwości wybudowania boiska Orlik 2012 w północnej 
części gminy zgodnie z wnioskami mieszkańców dwóch sołectw: Promnice, Bolechowo 
Osiedle oraz rozwaŜenia moŜliwości pozyskania środków pozabudŜetowych z Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego oraz z Urzędu Marszałkowskiego w celu 
wybudowania sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Owińskach. 
 Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, Ŝe komisja 
po przeanalizowaniu projektu budŜetu zwraca uwagę, podobnie jak Komisja Oświaty, Kultury, 
Sportu i Rekreacji na rozwaŜenie moŜliwości wybudowania boiska Orlik 2012 w północnej 
części gminy. Komisja zastanawiała się nad lokalizacją boiska przy gimnazjum w Bolechowie, 
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w miejscu obecnego boiska, wówczas znalazłoby się na granicy trzech sołectw. Radny 
zwrócił uwagę na moŜliwość pozyskania środków z Urzędu Marszałkowskiego i z Ministerstwa. 
Komisja widzi potrzebę wybudowania sali gimnastycznej w Owińskach, proponuje, aby 
pozyskać środki zewnętrzne z Regionalnego Programu Operacyjnego oraz z Urzędu 
Marszałkowskiego, poniewaŜ inwestycja jest droga i nie ma szans na jej realizacje z budŜetu 
gminy. Środki przeznaczane na wsparcie organizacji pozarządowych w ramach poŜytku 
publicznego nie zwiększają się od wielu lat, dlatego warto zastanowić się czy w ciągu roku z 
oszczędności nie ogłosić drugiego konkursu. Komisja zastanawiała się na ile plany 
inwestycyjne są zbieŜne z zapisami wieloletniego programu inwestycyjnego i PRL. Komisja 
widzi potrzebę opracowania zadań rezerwowych, Ŝałuje, Ŝe nie doszło do spotkania 
przewodniczących komisji i klubów w sprawie przyszłorocznego budŜetu. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zaproponował, aby kwotę przeznaczoną w budŜecie na 
nasadzenia rozpisać, wykonać plan nasadzeń, radny wyraził obawę, Ŝe niŜsza dotacja na 
Transkom spowoduje zmianę rozkładu jazdy z mniejszą ilością autobusów. Zapytał o 
gospodarkę opadową. Radny jest zaskoczony przeznaczeniem środków na chipowanie 
psów, nie było dyskusji na ten temat.                                  
              Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe plan nasadzeń moŜna wykonać, zieleń na Plac 
Przemysława została zaplanowana przez wydział, warto zastanowić się jaką roślinność tam 
posadzić. Powiedział, Ŝe Prezes Transkomu złoŜył wniosek o mniejszą dotację dlatego 
przeznaczono mniejsze środki na komunikację gminną. Gmina musi uporządkować 
gospodarkę opadową na terenie całej gminy. W sprawie chipowania psów Wójt uległ 
sugestii StraŜy Gminnej, która proponuje chipowanie w celu szybkiego zidentyfikowania 
właściciela psa i zwiększenia bezpieczeństwa mieszkańców. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe budŜet nie jest kontynuacją wyznaczonych 
planów strategicznych, zapytał dlaczego nie przeznaczono środków na budowę Centrum 
Wolnoczasowego w Koziegłowach. KaŜdego roku kredyt i deficyt jest na poziomie kilku 
milionów, a na koniec roku spada do miliona. Przekazał radnym informację w sprawie pisma, 
z którym zwrócił się do Prokuratora w sprawie szczepień przeciwko HPV. Prokurator wyjaśnił, Ŝe 
w przypadku finansowania szczepień z budŜetu gminy  zastosowano wykładnie funkcjonalno-
systemową, z której wynika, Ŝe zakaz finansowania ze środków publicznych świadczeń opieki 
zdrowotnej stał w sprzeczności z ustawą o samorządzie gminnym, która do zadań własnych 
gminy wyszczególniała równieŜ zaspakajanie potrzeb wspólnoty samorządowej w zakresie 
ochrony zdrowia dlatego w tym przypadku zastosowano wykładnię rozszerzającą. Inną 
wykładnię zastosowano w stosunku do budŜetu państwa, który w odróŜnieniu do budŜetu 
gminnego moŜe wydatkować środki tylko na cele ściśle określone zgodnie z ustawą o 
świadczeniach opieki zdrowotnej, tj. wykładnię litrowo-językową, która wyklucza 
finansowanie szczepień ochronnych nie naleŜących do szczepień obowiązkowych. Radny 
powiedział, Ŝe katalog szczepień naleŜy rozszerzyć o szczepienia, o których zadecyduje rada. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zapytał czy Prokurator wszczął postępowanie 
przygotowawcze w sprawie sfinansowania przez gminę szczepień przeciwko HPV. 
 Radny Marek Pietrzyński odpowiedział, Ŝe Prokurator nie wszczął postępowania, 
odmówił. 
 Radny Przemysław Ptak zapytał o program przeciwdziałania narkomanii oraz program 
rozwiązywania problemów alkoholowych, na które gmina przeznacza duŜe środki, większość 
pochłaniają wynagrodzenia osobowe, składki ubezpieczeniowe, a na samą narkomanię, czy 
zwalczanie alkoholizmu wydaje się niewiele. W związku z powyŜszym zapytał czy nie naleŜy 
zrezygnować z programów, jeśli gminę na nie stać.  
 Wójt Mariusz Poznański odpowiadając radnemu Markowi Pietrzyńskiemu powiedział, 
Ŝe prace nad tematem Centrum Wolnoczasowego trwają, z uwagi na kryzys gminę nie stać 
na realizację zadania. W sprawie programów odpowiedział, Ŝe są to środki znaczone w 
budŜecie gminy i nie moŜna ich na nic innego wykorzystać.  
 Radny Jerzy Stępień zapytał o miejsca parkingowe na terenie dawnego boiska w 
Koziegłowach oraz o przedłuŜenie chodnika od pływalni do bloku nr 6 przy ul. Piłsudskiego.
 Kierownik Wydziału Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska wyjaśniła, Ŝe 
został opracowany projekt parkingu i zagospodarowania zieleni, otrzymano pozwolenie na 
budowę, urząd zlecił dokonanie podziału gruntów. 
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 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe długo trwały rozmowy jak przekazać i 
realizować zadanie, spółdzielnia nie chciała inwestować na obcym gruncie. Podkreślił, Ŝe w 
przyszłym roku realizacja zadania będzie zaleŜała od moŜliwości finansowych spółdzielni. 
Podkreślił potrzebę wybudowania parkingu, w ramach projektu urząd częściowo zrealizuje 
zagospodarowanie zieleni.  
 Radny Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe spółdzielnia od początku mówiła , Ŝe nie 
moŜe inwestować na obcym gruncie, gdyŜ nie pozwala na to ustawa. Spółdzielnia jest 
przygotowana na modernizację parkingu, powiedział, Ŝe moŜe zainicjować spotkanie i 
porozmawiać o szczegółach, radny nie czuje się upowaŜniony do prowadzenia rozmów w tej 
sprawie.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapytała kto jest odpowiedzialny za 
naprawę schodów wzdłuŜ czworoboku handlowego naprzeciw pływalni, nie ma oświetlenia, 
schody są w złym stanie. 
 Przewodniczący Komisji Handlu, Usług i Prywatyzacji Waldemar Filipowicz wyjaśnił, Ŝe 
w/w problem był omawiany na posiedzeniach komisji, dzięki jej interwencji powstała tam 
barierka zabezpieczająca. 
 Radna Daniela Jankowska – Bachor przypomniała, Ŝe właściciele lokali handlowych 
mieli partycypować w kosztach zamontowania barierki, a urząd miał wykonać zadanie, 
właściciele nie wyrazili zgody.  
 Wójt Mariusz Poznański odpowiadając na pytanie radnego Jerzego Stępnia wyjaśnił, 
Ŝe nie podjęto Ŝadnych prac projektowych chodnika od pływalni do ul. Piłsudskiego, obiecał 
rozpoznać temat.                          
  Sołtys wsi Koziegłowy Zbigniew Szymanowicz powiedział, Ŝe w 2006 r. mieszkańcy 
wnioskowali o budowę ul. Polnej i ul. Podgórnej w Koziegłowach, a nadal to zadanie nie jest 
ujęte w budŜecie. Zwrócił uwagę, Ŝe na wniosek rodziców dzieci uczęszczających do 
przedszkola w Koziegłowach chodnik został wybudowany w przeciągu miesiąca. Uprzedził, 
Ŝe mieszkańcy ul. Podgórnej i ul. Polnej złoŜą kolejne pismo w tej sprawie. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe przy ul. Podgórnej jest chodnik. Podkreślił, Ŝe 
nieporównywalna jest budowa chodnika za 40 – 50 tys. zł przy drodze, którą uczęszcza ponad 
120 rodziców z dziećmi z realizacją ul. Polnej i ul. Podgórnej za 5 mln zł. Takich ulic jest więcej 
na terenie gminy, projekt ul. Polnej i ul. Podgórnej jest przygotowywany. 

Kierownik Wydziału Inwestycji Małgorzata Staszewska wyjaśniła, Ŝe jest przygotowana 
dokumentacja techniczna i kosztorys, obecnie opracowywany jest wniosek, aby wystąpić ze 
specustawy o zgodę na realizację inwestycji drogowej.  

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe w pierwszej kolejności będą budowane drogi, 
po których jeŜdŜą dziesiątki samochodów, jest problem z ul. Gdyńską, z dojazdem do urzędu, 
z Zagórzem. Dodał, Ŝe po skompletowaniu dokumentacji najwcześniej w 2011 r., 2012 r., 2013 
r. moŜna wpisać budowę ul. Polnej i ul. Podgórnej do Wieloletniego Program Inwestycyjnego. 
Podkreślił, Ŝe w Koziegłowach są dwie ostatnie nieutwardzone ulice, a w Czerwonaku całe 
Zagórze nie ma utwardzonych dróg, gdyŜ nie ma kanalizacji, a mieszkańcy od 50 lat płacą 
podatki, kanalizacja będzie dopiero realizowana. Dodał, Ŝe równoległa ulica do ul. Gdyńskiej 
jest bardzo waŜna, naleŜy ją zrealizować, gdyŜ będzie z niej korzystało 17 tys. ludzi. 

Sołtys wsi Koziegłowy Zbigniew Szymanowicz powiedział, Ŝe takich ulic oprócz ul. 
Polnej i ul. Podgórnej w Koziegłowach zostało jeszcze pięć, gmina mogłaby umoŜliwić zjazd 
na  ul. Piaskową i ul. Gdyńską, gdyŜ obecnie mieszkańcy ul. Podgórnej jadą do Czerwonaka 
przez Karolin. 

Wójt Mariusz Poznański podkreślił, Ŝe nie ma zgody Wojewódzkiego Zarządu Dróg na 
włączenie ul. Podgórnej w ul. Gdyńską, być moŜe, jeśli powstanie rondo to będzie taka 
moŜliwość. Dodał, Ŝe w sprawie ul. Polnej i ul. Podgórnej nie jest to wyłącznie jego decyzja, a 
równieŜ radnych, sołtys moŜe przekonać radę, Ŝe jego ulica jest najwaŜniejsza w gminie. Wójt 
stwierdził, Ŝe obecnie nie widzi moŜliwości realizacji ul. Polnej i Podgórnej za 5 mln zł przy 10 
mln zł przeznaczonych na inwestycje. 

Radny Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe dokładne ustalenia dotyczące parkingu 
na Osiedlu Leśnym zostały podjęte latem br. na spotkaniu Rady Osiedla Leśnego, teraz słyszy 
nową koncepcję, Ŝe parking będzie realizowany, jeśli spółdzielnia będzie miała na to środki.  
Powiedział, Ŝe spółdzielnia ma środki w budŜecie na realizację w/w przedsięwzięcia.  
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Wójt Mariusz Poznański zauwaŜył, Ŝe Kierownik Wydziału Gruntów Jolanta Dudek-
Szymańska wyjaśniła aktualną sytuację, jeŜeli chodzi o moŜliwość zamiany gruntów, gmina 
będzie to realizować. 

Radny Andrzej Moczulski stwierdził, Ŝe jest to budŜet roku wyborczego, kaŜdy coś 
lobbuje, po drugie jest to budŜet coraz bardziej konsumpcyjny, nikt nie proponuje jak 
zmniejszyć wydatki i zwiększyć dochody, a kaŜda komisja miała taką moŜliwość. Zwrócił 
uwagę, Ŝe są dziedziny, w których procentowy wzrost wydatków jest ogromny, w szkołach, 
urzędach, instytucjach powinien być realizowany program oszczędzania energii, gmina 
buduje przedszkola, które za 5 lat będą wymagały remontów, gmina tego „nie udźwignie”. 
Podkreślił, Ŝe Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego dąŜyła do zatrudnienia 
dodatkowych straŜników gminnych, jego zdaniem przejście z ochrony fizycznej na monitoring 
przyniesie ogromne oszczędności. Powiedział, Ŝe nie moŜe być tak, Ŝe kryzys odczują tylko 
inwestycje, obecnie są one planowane na poziomie 14 %, jego zdaniem spadną do 10 %, 
gdyŜ nie ma miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i 
Koziegłowy, specustawa ma swoje terminy, odwołania i z inwestycji będą realizowane tylko 
drogi i schronisko dla zwierząt. 

Wójt Mariusz Poznański dodał, Ŝe równieŜ kanalizacja. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Przestrzennego, Gospodarki 

Terenowej i Budownictwa Tadeusz Sikoń powiedział, Ŝe komisja złoŜy wniosek o opracowanie 
pilotaŜowego projektu oświetlenia w systemie LED dla jednej z planowanych ulic do realizacji 
w 2010 r. z uwzględnieniem monitoringu zuŜycia energii. Zdaniem komisji naleŜy podąŜać w 
tym kierunku, aby wydatki zapisane w budŜecie na energię elektryczną przynajmniej nie 
wzrastały, a wzrastała ilość słupów. 

Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe największe oszczędności moŜna uzyskać na 
dostawie energii elektrycznej, gmina przymierza się do zmiany systemu, musi zostać ogłoszony 
przetarg. Gmina nie będzie modernizować oświetlenia przez spółkę ENEA poprzez stałe 
opłaty, podkreślił, Ŝe energetyce nie zaleŜy na oszczędności energii. Wójt poinformował, Ŝe 
oświetlenie realizowane przez gminę będzie jej własnością, będzie obsługiwane przez 
niezaleŜnego operatora. Zwrócił uwagę, Ŝe niemal wszystkie budynki stanowiące własność 
gminy miały zrobioną termoizolację – szkoły, przedszkola, urzędy, zmieniono równieŜ system 
ogrzewania na gazowy, takie działania przyczyniły się do zmniejszenia strat ciepła. 
Powiedział, Ŝe jest to rok wyborczy, o wysokości podatków decydują radni, opodatkowanie 
wpływa znacząco na całoroczny budŜet gminy. Wysokość stawek nie jest maksymalna, co 
cenią mieszkańcy, ale juŜ na tym poziomie jest problem ze ściągalnością podatków od  
podmiotów gospodarczych. Największe trudności mają przedsiębiorcy, którzy zajmują się 
usługami samochodami cięŜarowymi, drugą grupą są rolnicy. Zwrócił uwagę, Ŝe dopłaty z 
Unii Europejskiej, jakie otrzymują rolnicy nie są małe, wzrosły o ponad 40 % w stosunku do 
ubiegłego roku, powiedział, Ŝe będzie brał to po uwagę przy ustalaniu podatku i 
rozpatrywaniu wniosków o umorzenie.  

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska zwróciła uwagę, Ŝe dla 
powiększenia budŜetu dobrze byłoby odzyskać SKR Kicin. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe został powołany likwidator.  
Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe sąd dał umocowanie likwidatorowi do 

likwidacji spółdzielni, a nie do występowania w procesach. Powiedziała, Ŝe skierowała do 
sądu wniosek o zmianę upowaŜnienia lub jeśli to niemoŜliwe ze względów proceduralnych o 
wszczęcie w trybie niezwłocznych nowego postępowania w celu powołania kuratora z 
umocowaniem do występowania w procesach. 

Radny Jerzy Wolniewicz powiedział, Ŝe z wypowiedzi Wójta wynika, Ŝe obsadzenia 
Placu Przemysława w Owińskach zostaną zrobione, natomiast z wyjaśnień Wydziału Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa wynika, Ŝe prace zostaną rozpoczęte, jeśli zostaną środki z utrzymania 
zieleni. Dopóki nie ma konkretnego zapisu w budŜecie to cięŜko operować kwotą. 

Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe 16 grudnia br. przedstawi szczegółowe 
informacje. 

Pan Andrzej Stachowiak zwrócił uwagę, Ŝe dopłaty z UE dla rolników wyniosą 20 %, a 
nie 40 % wynika to z róŜnicy kursu euro, polscy rolnicy otrzymają 75 % dopłat, które przysługują 
rolnikom na zachodzie, a na rynku są tak samo traktowani. Dodał, Ŝe zwrot akcyzy nastąpi w 
późniejszym terminie, polskim rolnikom jest zwracana tylko jej część, a nie całość jak w 
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przypadku innych krajów UE. Podkreślił, Ŝe wielu mieszkańców mieszka na terenie gminy, a nie 
jest zameldowana, płacąc tym samym niŜsze podatki. Nadmienił, Ŝe tacy mieszkańcy mają 
często wysokie oczekiwania wobec gminy. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe problem jest znany, ale jeśli budynek nie jest 
odebrany to nie moŜna nikogo zameldować, poza tym moŜna mieć kilka domów, a być 
zameldowanym w jednym. Mieszkańcy, którzy nie są zameldowani formalnie na zebraniach 
wiejskich nie mogą być wybierani i nie mogą głosować za uchwałami, jest to jedyne 
ograniczenie, Wójt nie ma instrumentów prawnych do zmuszenia do zameldowania, do 
zakończenia procesu budowlanego i ujawnienia go. Zwrócił się z prośbą do sołtysów i 
mieszkańców, aby integrować środowisko, tworzyć odpowiednią atmosferę, zachęcać do 
zameldowania. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński podziękował za dyskusję nad budŜetem, 
komisjom za opinie, Wójtowi oraz urzędnikom za pracę nad projektem. 

 
Ad.11. Sprawozdanie doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni. 
 Przewodniczący doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni Waldemar Filipowicz poinformował, Ŝe Gmina Czerwonak nie została 
uznana przez Poznań za stronę w postępowaniu, 24 listopada br. złoŜyła odwołanie od tej 
decyzji, dodał, Ŝe Spółdzielnia Mieszkaniowa im. 23 lutego w Koziegłowach równieŜ wystąpiła 
z wnioskiem o uznanie za stronę. Powiedział, Ŝe działanie rozpoczyna grupa Okrągłego Stołu 
o skróconej nazwie - grupa ds. Centralnej Oczyszczalni Ścieków i Dróg. W skład grupy, której 
inicjatorem jest radny Waldemar Filipowicz wchodzą: Prezes Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i radny Miasta Poznania Krzysztof Mączkowski, Wiceprezes firmy 
Remondis Wojciech Kulak, przedstawiciel Stowarzyszenia „Ekologiczna Gmina” radny Gminy 
Czerwonak Marek Pietrzyński, Pan Arkadiusz Sójka przedstawiciel Spółdzielni Mieszkaniowej w 
Koziegłowach. Wyjaśnił, Ŝe pierwsze posiedzenie miało odbyć się 11 grudnia br., ale termin 
jest zagroŜony, gdyŜ poprosił Urząd Miasta Poznania o przygotowanie na to posiedzenie 
dokumentów określających ilości odpadów na COŚ, harmonogram ich wywozu i czas 
zakończenia, umowy podpisane z firmami wywoŜącymi nieczystości, koncepcję układu 
komunikacyjnego w postaci formalnego dokumentu, porozumienie pomiędzy właścicielami 
kompetentnymi do budowy danego odcinka drogi, dokumenty zabezpieczające finansowo 
realizację przedsięwzięcia. Powiedział, Ŝe czeka równieŜ na informacje na temat 
modernizacji linii kolejowej do Wągrowca. W związku z powyŜszym spotkanie grupy odbędzie 
się 15 grudnia br. Nadmienił, Ŝe w kuluarach coraz częściej słyszy się, Ŝe Poznań podjął 
decyzję w sprawie budowy spalarni i prowadzi procedurę do końca, aby wypełnić swoje 
obowiązki wobec ustawodawcy. Podkreślił, ze Poznań mało liczy się z Gminą Czerwonak. 
Poinformował, Ŝe posiedzenia doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni będą odbywać się przed posiedzeniami sesji o godzinie 8.15. Powiedział, 
Ŝe analizę nowego raportu o oddziaływaniu na środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa 
Instalacji do termicznego przekształcenia frakcji resztkowej zmieszanych odpadów 
komunalnych (ITPOK)”, którą zlecił Urząd Gminy, przedstawi jej autorka mgr inŜ. Halina 
Karmolińska – Słotkowska. 
 Wójt Mariusz Poznański zapytał jak wygląda współpraca z radnymi Miasta Poznania.
 Przewodniczący doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni Waldemar Filipowicz odpowiedział, Ŝe radny Marcin Wojtkowiak spotkał 
się z radnymi z Komisji Ochrony Środowiska i Rewitalizacji Miasta Poznania, jednak trudno było 
mu rzeczowo przedstawić stanowisko gminy. Radni Miasta Poznania stwierdzili, Ŝe 
przeanalizują ten temat na komisji i zaproponują spotkanie, ale do tej pory go nie zwołali. 
Dodał, Ŝe zachęcał radnych Gminy Czerwonak do uczestniczenia w grupach działających 
w ramach Okrągłego Stołu. Koordynatorem pracy grup jest radny Miasta Poznania Krzysztof 
Mączkowski. 
 Pani Halina Karmolińska – Słotkowska z firmy HEKO wyjaśniła, Ŝe część uwag 
zawartych w analizie pierwszego raportu została uwzględniona przez spółkę SOCOTEC 
POLSKA, jednak jej zdaniem raport jest nadal nieczytelny. Zgodnie z przepisami naleŜy 
dołączyć wypis i wyrys z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (jeŜeli plan 
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ten został uchwalony) albo informację o jego braku. Zwróciła uwagę, Ŝe raport jest niespójny, 
gdyŜ czasami zawiera informację, Ŝe taki plan obowiązuje, czasami o jego braku. W 
rzeczywistości dla tej lokalizacji planu nie ma, w związku z tym inwestor musi wystąpić o 
wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania. Powiedziała, Ŝe wśród 
załączników brakuje czytelnego wypisu i wyrysu z rejestru gruntów dla działek 
przeznaczonych pod planowaną inwestycję, jak i dla terenów, na które inwestycja moŜe 
oddziaływać. Podano numery działek bez ich dokładnej powierzchni przeznaczonej do 
zabudowy przez instalację. W raporcie o oddziaływaniu na środowisko brakuje informacji, czy 
jest moŜliwość dostarczenia wymaganych mediów dla potrzeb spalarni, przytoczone 
obliczenia zuŜycia wody, ścieków nie są spójne. Stwierdziła, Ŝe brakuje danych nt. stęŜenia 
ścieków, z jakich procesów pochodzą, gdzie i jak będą odprowadzane, w jakim zakresie 
będą podczyszczane, nt. transportu, który wpływa na hałas i emisję zanieczyszczeń. Brakuje 
równieŜ map topograficznych, sytuacyjno – wysokościowych, badań geologicznych, emisji 
skumulowanej. Nie został przeanalizowany poziom wód gruntowych, nie ma informacji na 
temat wywozu odpadów, monitoring jest opisany pobieŜnie. Raport nie spełnia 
podstawowych wymagań, brakuje konkretnych informacji. 
 Przewodniczący doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni Waldemar Filipowicz powiedział, Ŝe udział społeczeństwa nie jest 
przewidywany przez Poznań przy realizacji inwestycji. 
 Pani Halina Karmolińska – Słotkowska odpowiedziała, Ŝe Miasto Poznań załoŜyło 
stronę: www.ekokonsultacje.pl, organizowało konsultacje społeczne. Z przepisów wynika, Ŝe 
gmina nie musi być zawiadamiana o procedurze oddziaływania na środowisko, jeŜeli nie 
graniczy bezpośrednio z inwestycją, stronami są właściciele działek zlokalizowanych wokół 
inwestycji. Załączona mapa jest nieczytelna, więc trudno określić granice. 

Przewodniczący doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania 
Lokalizacji Spalarni Waldemar Filipowicz wtrącił, Ŝe na tym oparł się Poznań odrzucając 
wniosek gminy o uznanie za stronę. 

Pani Halina Karmolińska – Słotkowska odpowiedziała twierdząco.  
 Analiza Raportu o oddziaływaniu na środowisko dla przedsięwzięcia: „Budowa 
Instalacji do termicznego przekształcenia frakcji resztkowej zmieszanych odpadów 
komunalnych (ITPOK)”, Opracowanego przez SOCOTEC POLSKA Sp. z o. o. stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni Marcin Wojtkowiak w uzupełnieniu do pytania 
Wójta Mariusza Poznańskiego o współpracę radnych Gminy Czerwonak z radnymi Miasta 
Poznania powiedział, Ŝe odbyły się dwa wspólne spotkania, pierwsze w Urzędzie Gminy. 
Podczas drugiego spotkania radny próbował przedstawić trzy podstawowe kwestie, których 
radni Miasta Poznania zupełnie nie rozumieli, tj.: totalny brak zaufania mieszkańców 
Koziegłów do realizacji inwestycji związany z uciąŜliwym funkcjonowaniem COŚ, problem 
komunikacyjny, zapachy z COŚ i harmonogram wywozu osadów. Konsultacje społeczne 
zakończyły się 30 listopada br., ankiety moŜna równieŜ przesyłać pocztą, więc liczenie głosów 
rozpocznie się 4 grudnia br. Ze wstępnych informacji wynika, Ŝe w konsultacjach wzięło udział 
ok. 800 osób, większość głosowała elektronicznie. Komisja sprawdzi czy głosy nie powtarzają 
się, czy dana osoba znajduje się w rejestrze wyborców. Radny powiedział, Ŝe planuje 
przedstawić raport na następnej sesji. Podsumowując powiedział, Ŝe konsultacje przebiegały 
planowo, bardzo spokojnie, moŜe z wyjątkiem Koziegłów, choć tego się spodziewano. 

Wójt Mariusz Poznański poinformował, Ŝe równocześnie prowadzi działania związane z 
propozycją Murowanej Gośliny w sprawie innej lokalizacji obiektu, o której mówił na 
zebraniach. ZauwaŜył, Ŝe w konsultacjach uczestniczyli głównie przeciwnicy lokalizacji 
spalarni na terenie EC Karolin. Powiedział, Ŝe przypuszcza, Ŝe Miasto Poznań będzie chciało 
wycofać raport z RDOŚ skoro zawiera tyle błędów. Dodał, Ŝe szkoda, Ŝe gmina nie została 
uznana za stronę, oddziela ją od inwestycji tor kolejowy, więc nie graniczy bezpośrednio z 
instalacją. Miasto Poznań działa ryzykownie, ale konsekwentnie, nie liczy się z protestem 
mieszkańców gminy. Powiedział, Ŝe jest otwarty na współpracę ze stowarzyszeniami, które 
zostały uznane za strony w postępowaniu, urząd przekazał posiadane materiały 
Stowarzyszeniu Rozwoju Rekreacji i Ochrony Środowiska oraz Stowarzyszeniu „Ekologiczna 
Gmina”. Gmina złoŜyła równieŜ uwagi do RDOŚ. Stwierdził, Ŝe najgorszym scenariuszem 
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byłaby budowa spalarni bez układu komunikacyjnego. Poinformował, Ŝe skierował pismo do 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego z prośbą o spotkanie, dąŜy do podpisania 
porozumienia między Gminą Czerwonak, Miastem Poznań i Marszałkiem Województwa 
Wielkopolskiego w sprawie układu komunikacyjnego. Powiedział, Ŝe spotkał się z 
Wicemarszałkiem i jest zaniepokojony unikaniem przez władze wojewódzkie tematu spalarni, 
niechęcią do debaty i pomocy, władze województwa twierdzą, Ŝe jest to problem Poznania, 
nie mają środków, aby wesprzeć inwestycję. Wójt podkreślił, Ŝe w przypadku awarii przyszłe 
pokolenia rozliczą tych wszystkich, którzy decydowali o lokalizacji spalarni. Powiedział, Ŝe jego 
zadaniem jest prowadzenie negocjacji do końca, aby uzyskać jak najlepszy efekt końcowy. 
Dodał, Ŝe wraz z radnymi wykonał swoją pracę bardzo dobrze, konsultacje są najbardziej 
demokratycznym systemem, nikt w Polsce tego wcześniej nie robił. Wójt zwrócił uwagę, Ŝe 
wynik konsultacji nie da pełnego przekroju, gdyŜ obawia się, Ŝe mieszkańcy, którym 
lokalizacja spalarni jest obojętna nie brali udziału w głosowaniu. Obecnie waŜne jest, aby 
stowarzyszenia monitorowały na jakim etapie prac jest RDOŚ, aby dyrekcja nie zlekcewaŜyła 
uwag gminy i nie wydała decyzji bez ich uwzględnienia. 
 
Ad.12. Wolne głosy i wnioski. 

Przedstawiciel Klubu Sportowego Karolinka Koziegłowy radny Waldemar Filipowicz 
powiedział, Ŝe od wielu lat klub przygotowuje najmłodszych do gry w piłkę noŜną, obecnie są 
dwie druŜyny: rocznik 1995-1996 oraz 2001 i młodsi. Starsza grupa gra w lidze organizowanej 
przez Wielkopolski Związek Piłki NoŜnej, młodsza jest przygotowywana do rozgrywek. Na 
początku przyszłego roku klub planuje dokonać nowego naboru, jeszcze młodszych dzieci. 
Praca z najmłodszymi daje duŜo satysfakcji, rodzice coraz bardziej angaŜują się w działalność 
klubu. Finansowanie jest dosyć duŜym problemem, dotacja z gminy przeznaczana jest na 
zimowy wynajem sali sportowej, obozy. Podkreślił, Ŝe brakuje boiska w Koziegłowach, dzięki 
dobrej współpracy z klubami gminnymi druŜyny korzystały z boiska w Owińskach, obecnie w 
Kicinie. Dodał, Ŝe na terenie obiektu Orlik 2012 nie będzie moŜna przeprowadzać rozgrywek 
mistrzowskich. 

Przedstawiciel klubu LKS KICIN Pan Dariusz Piszczek powiedział, Ŝe klub powstał w 1948 
r., w swoim dorobku ma tytuły mistrzów i wicemistrzów Polski oraz zdobywców Pucharu Polski 
w sportach motorowych. Poinformował, Ŝe w 1977 r. jako jedyny klub w Polsce LKS Kicin 
otrzymał medal UNESCO. Aktualnie w klubie działa sekcja piłki noŜnej, która w 2008 r. 
awansowała do klasy A w rozgrywkach Wielkopolskiego Związku Piłki NoŜnej, obecnie 
zajmuje czwarte miejsce. Strategicznym celem klubu w 2009 r. była integracja z 
mieszkańcami gminy poprzez sport i zabawę, w związku z tym klub zorganizował m.in. Dzień 
Dziecka oraz festyn piłkarski o puchar LKS KICIN. 

Wiceprezes klubu LKS KICIN Krzysztof Jaroszewski powiedział, Ŝe w planach na przyszły 
rok uwzględniono rozwój klubu, rozbudowanie infrastruktury i zapewnienie bezpieczeństwa na 
terenie obiektu poprzez jego ogrodzenie, a takŜe oświetlenie boiska. Środki jakimi dysponuje 
klub wystarczą na utrzymanie sekcji, ale nie na utrzymanie obiektu. Podkreślił, Ŝe klubowi 
zaleŜy na dobrej współpracy z gminą, jest otwarty na mieszkańców gminy. 

Prezes Klubu Sportowego Jurand Sebastian Kaczmarczyk poinformował, Ŝe klub 
istnieje od 6 lat, obecnie liczy ok. 120 zawodników w róŜnych grupach wiekowych, 90 % to 
mieszkańcy Gminy Czerwonak. DruŜyny Juranda zajmują wysokie miejsca w tabelach. 
Największym problemem jest brak bazy treningowej i boiska, 70 % budŜetu klub przeznacza 
na wynajem boisk. Poinformował, Ŝe skierował prośbę do Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Rekreacji o pomoc w budowie boiska przy Orliku 2012 w Koziegłowach. Dodał, Ŝe ten teren 
jest przeznaczony w całości pod sport. Podczas posiedzenia komisji Dyrektor SAPO Jerzy Roch 
Kowalski zasugerował, aby klub złoŜył wniosek o uŜyczenie terenu i wybudował boisko z 
własnych środków. 

Prezes Klubu Błękitni Owińska Marcin Wojtkowiak przedstawił osiągnięcia druŜyn w 
róŜnych grupach wiekowych. Poinformował, Ŝe realizowany jest projekt prowadzenia zajęć w 
przedszkolach z elementami piłki noŜnej, zajęcia odbywają się w 4 przedszkolach, są 
bezpłatne, jedynie w przedszkolu niepublicznym w Miękowie pobierana jest symboliczna 
opłata w kwocie 10,00 zł miesięcznie. Obecnie klub liczy 180 zawodników zgłoszonych do 
rozgrywek oraz około 150 dzieci w wieku przedszkolnym, 8 druŜyn jest zgłoszonych do 
rozgrywek. Plany na 2010 r. to zajęcie wysokiej pozycji w klasie okręgowej, zwiększenie liczby 
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młodych zawodników druŜyn młodzieŜowych, rozpoczęcie zajęć w kolejnych szkołach, 
organizacja drugiego turnieju międzynarodowego, 4 obozy piłkarskie w czerwcu, przy 
współpracy z Akwenem organizacja pierwszych mistrzostw w piłce noŜnej przedszkolaków. 
Powiedział, Ŝe stały koszt utrzymania obiektów to ponad 50 tys. zł rocznie, podkreślił duŜe 
wsparcie ze strony gminy.  

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poinformował, Ŝe Międzygminny Związek 
„Puszcza Zielonka” organizuje spotkanie 10 grudnia br. o godzinie 16.00 w Skokach dotyczące  
działalności związku. Powiedział, Ŝe po sesji w dniu 16 grudnia br. odbędzie się spotkanie 
wigilijne dla radnych, urzędników oraz przedstawicieli jednostek organizacyjnych. 

Radny Tadeusz Sikoń zaprosił na koncert adwentowy Chóru Kameralnego Dysonans, 
który odbędzie się 6 grudnia br. o godzinie 16.30 w kościele w Owińskach. 

Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak odczytała wniosek Szkoły Podstawowej w 
Owińskach o przyznanie nagrody „Animator kultury” Pani Dorocie Garczarek w uznaniu za 
dotychczasowe osiągnięcia artystyczne. Wniosek stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
 Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe osiągnięcia Pani Doroty Garczarek zasługują na 
uznanie. 

Wójt Mariusz Poznański dodał, Ŝe w pełni popiera w/w kandydaturę. 
Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe Miasto Poznań zarzuciło Wójtowi, Ŝe duŜo 

wcześniej wiedział o spalarni, w 2006 r. złoŜył sprzeciw do studium i na tym się sprawa 
skończyła. Podkreślił, Ŝe przez dwa lata Wójt nie przekazał informacji Radzie Gminy o 
zamierzeniach Miasta Poznania. Powiedział, Ŝe Wójt powinien otrzymać, jeśli nie czerwoną to 
na pewno Ŝółtą kartkę. Władze Poznania uznają, Ŝe wybór lokalizacji spalarni został 
przesądzony za aprobatą Wójta, gdyŜ nie złoŜył formalnego sprzeciwu. Radny zgłosił wniosek 
o przegłosowanie na sesji styczniowej votum nieufności wobec Wójta Mariusza Poznańskiego 
w temacie spalarni, stanowi on załącznik nr 11 do protokołu. 

Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe gdy Marszałek informował o siedmiu 
lokalizacjach nie było powodu do blokowania moŜliwości budowy spalarni gdziekolwiek, 
wówczas gmina zgłosiła konieczność modernizacji węzłów drogowych - najpierw węzły 
drogowe, a później rozmowy o ewentualnej lokalizacji spalarni. Zwrócił uwagę, Ŝe nie ma 
wpływu na to co Sejmik Wojewódzki uchwalił, a radny twierdzi, Ŝe mając informacje o 
spalarni mógłby wyhamować sejmik w podjęciu decyzji. Twierdzenie radnego Marka 
Pietrzyńskiego, Ŝe jest to wina Wójta jest nieuczciwe, są dokumenty potwierdzające, Ŝe przy 
uchwalaniu studium Miasta Poznania gmina negatywnie odnosiła się do lokalizacji spalarni 
na terenie Miasta Poznania, ale studium zostało uchwalone. Wójt podkreślił, Ŝe radny Marek 
Pietrzyński szuka poklasku, wypromowania swojej osoby w konflikcie, ubolewa nad tym, Ŝe są 
media, które takie szanse dają radnemu, gdyŜ nikt nie robi dokładnej analizy jego 
wypowiedzi i działań. Wójt powiedział, Ŝe jest człowiekiem odpowiedzialnym, myśli o całej 
gminie i widzi w szerszym kontekście problemy gminy związane z systemem spalania i 
segregacją odpadów. Zapytał co radny powie mieszkańcom, gdy w 2010 r. zostanie 
zamknięte składowisko odpadów i ceny za wywóz śmieci wzrosną o 400%, co radny zrobi, 
gdy Poznań totalnie odwróci się od gminy, nie zrealizuje ani metra drogi i za kilka lat dojazd 
do Poznania będzie zakorkowany. Dodał, Ŝe być moŜe trzeba było inaczej reagować, kto 
mógł przewidzieć, ze gra toczy się o jedną lokalizację, gdy było zaproponowanych siedem. 
Zwrócił uwagę, Ŝe radny nagle zmienia strategię, ze wspólnej walki w sprawie budowy 
spalarni przechodzi do walki z Wójtem, jeśli dalej będzie tak działał to spotkają się w sądzie. 
Podkreślił, Ŝe w interesie gminy jest działać razem, a nie dla poklasku.  

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zapytał czy radny Marek Pietrzyński zapoznał się  z 
nagraniem czy wyłącznie z protokołem ze spotkania dotyczącego tworzenia planu 
wojewódzkiego, na który nikt nie miał wpływu oprócz protokolanta, Ŝeby mówić o stanowisku 
gminy naleŜy zapoznać się z nagraniem. Powiedział, Ŝe na sesji listopadowej radny Marek 
Pietrzyński złoŜył oświadczenie i zaŜądał przeprosin od Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka, 
gdyŜ poczuł się uraŜony wypowiedzią z poprzedniej sesji. Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe w 
przerwie obrad radny powiedział, Ŝe wycofuje pismo, w związku z tym uznał, Ŝe tematu nie 
ma.  

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe podczas rozmowy ustalili, Ŝe Zastępca Wójta 
Tomasz Stellmaszyk z własnej inicjatywy przeprosi radnego.  
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Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, Ŝe radny nie ma racji. Podkreślił, Ŝe 
go nie przeprosi, gdyŜ nie naruszył jego godności, jeŜeli czuje się uraŜony moŜe skorzystać z 
art. 221 Kodeksu Karnego i dochodzić swojej czci i honoru. Zastępca Wójta dodał, Ŝe radny 
powinien przeczytać protokół z sesji i dokładnie przeanalizować jego słowa, a następnie 
wyciągnąć wnioski. Powiedział, Ŝe w wywiadzie przeprowadzonym z Panem Markiem 
Pietrzyńskim radny stwierdził, Ŝe Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk obiecał go publicznie 
przeprosić, więc niech wskaŜe kiedy miało to miejsce. 

Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe z uwagi na oświadczenie Wójta gminy o 
zarzutach prokuratury nie chciał zadraŜniać sytuacji, więc uzgodnił z Zastępcą Wójta 
Tomaszem Stellmaszykiem, Ŝe wycofa pismo, a Zastępca Wójta przeprosi go podczas sesji w 
wolnych głosach i wnioskach. Wyjaśnił, Ŝe podczas przerwy w obradach powiadomił o tym 
prowadzącego sesję radnego Henryka Szczota, radną Renatę Walerych oraz Wójta Gminy, 
który wcześniej do wiadomości otrzymał oświadczenie. Dodał, Ŝe nie będzie dochodzić 
prawdy, gdyŜ rozmawiał z Zastępcą Wójta na osobności, była to dŜentelmeńska umowa. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poinformował o piśmie Pana Ksawerego Sroki, 
w którym ponownie prosi radnych o stanowisko w sprawie spalarni. 

Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe Komisja Rewizyjna zwraca się z prośbą o 
wyłączenie z planu pracy komisji kontroli realizacji zasad przyznawania dodatków dla 
nauczycieli przewidzianych w przepisach ustawy. 

 
Ad.13. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XLVI sesję Rady Gminy Czerwonak.
  
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Katarzyna Płonka 


